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 A pályázó a program bevezető részében közli, hogy 15,5 éve dolgozik az iskolában és 2013. 

szeptember 16-tól, mint intézményvezető irányítja azt. Rendelkezik már azokkal a vezetői 

tapasztalatokkal, melyekre a következő években is bátran támaszkodhat. 

A program helyzetértékeléssel folytatódik. Reális képet kapunk iskolánkról, működését te-

kintve, mint összetett intézményről. A beiskolázást nagymértékben nehezíti, hogy nem ren-

delkezünk kollégiummal. A pályázó kiemeli, hogy felbomlott a hagyományos családmodell, 

egyre több a különböző problémákkal küzdő tanuló, így a tanárokra hárul az elégtelen családi 

szocializáció korrekciója. Fontosnak tartja a pedagógusok személyes példamutatását. A tárgyi 

feltételek fejezetben szinte mindenre kiterjedő részletes leírást olvashatunk. Kihangsúlyozza: 

a főépület leromlott állapotú, szükség lenne külső és belső felújításokra. A 200 m
2
-es tornate-

rem is azonnali felújításra szorul. A személyi feltételek fejezetben a pályázó kihangsúlyozza, 

teljes mértékben igazat adva neki, hogy miközben a feladatok száma folyamatosan növekszik, 

addig az iskolák anyagi helyzete romlik, és a tanárok nem a diákok példaképei. Közismereti 

tanárok foglalkoztatására a program későbbi részében kapunk választ: átképzéssel vállaljanak 

szerepet a szakoktatásban. A számszerű mutatók fejezetben nagyon részletes képet kapunk az 

elmúlt öt év tanulólétszámának alakulásáról, jobban mondva annak csökkenéséről, a lemor-

zsolódásról, a jó eredmények és a sikertelenségek összevetéséről és az országos kompeten-

ciamérés szakközépiskola illetve a szakiskola utóbbi öt évének eredményeiről. Kitűnően is-

meri iskolánk jelenlegi oktatási helyzetét, hiszen a jelenleg zajló folyamatok fejezetben ezt 

részletesen kifejti. A gazdálkodásról rövid, tömör áttekintést ad. A pályázó reméli, hogy a 

tagintézmények is nagyobb önállóságot kapnak a gazdálkodás terén. Nagyon részletesen so-

rolja fel a fejlesztéssel kapcsolatos elképzeléseit: az oktatási, a pedagógiai módszertani felté-

telek javítását, másrészt a szakképzéssel összefüggő fejlesztések eszköz- és anyagigényeinek 

biztosítását, illetve a kor követelményeinek megfelelő informatikai eszközpark kialakítását. A 

személyi feltételek javítása érdekében konkrét javaslatok következnek: pszichológus és 

gyógypedagógus alkalmazása segítené a rászoruló diákok ellátását, biztosítani kell a pedagó-

gusok egyenletes leterhelését, a minőségi munkát végzők erkölcsi és anyagi elismerésbe ré-

szesüljenek, biztonsági őrt alkalmazna. A pedagógiai munka fejezetben elvégzendő feladatok 

között kiemeli a digitális társadalom és a kor elvárásainak megfelelő informatikai oktatás 

megvalósítását, az esélyegyenlőség javításának érdekében a HÍD II. programba való bekap-



csolódásának lehetőségét, az esti tagozaton is be kell vezetni a szakiskolát végzettek középis-

koláját. A partneri kapcsolatok fejezetben a szülői értekezleteken, fogadóórákon nagyobb 

részvételi arányt kell elérni. Ezzel a gondolattal mi is egyetértünk. Záró gondolatok közt a 

pályázó kiemeli, hogy demokratikus, de következetes vezető kíván lenni.   

Összegzésképpen a következő mondható el a programról: a pályázatra jellemző a logikus fel-

építés, a pályázó nagyon jól ismeri iskolánk oktatási-nevelési helyzetét, a problémákat, a gon-

dokat. Elképzelései, célkitűzései közérthetők, világosak, néhol markánsak, a következő évek-

re kitűzött, meghatározott feladatok többnyire teljesíthetők. Reális rálátása van az intézmény-

ben folyó munkára, kritikusan szemléli az intézményünkben folyó oktató tevékenységet. Lel-

kesedése lankadatlan. A felmerülő problémákat azonnal szóvá teszi, mindig van észszerű ja-

vaslata azok megoldására. A tantestület véleményét azonban többször ki kellene kérnie az 

intézményt érintő fontos kérdésekben, döntések meghozatalában. Nagyra becsüljük, hogy jogi 

és szakmai kompetenciái napra készek, az önfejlesztésre nagy hangsúlyt fektet és erre ösztön-

zi kollégáit is. Kérjük, hogy a pályázó az iskolával kapcsolatos információkat gördülékenyeb-

ben, gyorsabban és közvetlenebbül továbbítsa a tantestület felé. Az intézményvezetők egymás 

között gyakrabban történjen információcsere. Úgy gondoljuk, hogy a pályázó a fenntartó felé 

jó menedzseli az iskolát, de optimálisabb lenne, ha a környező intézményekkel illetve a tan-

testület közösségével harmonikusabb kapcsolatra törekedne. A korábbi évek során az iskolára 

jellemző jó légkört, munkahelyi klímát igyekezzen megtartani. A kellemes, barátságos hangu-

lat javítja a munkakedvet, a „termelékenységet”. Ne az operatív tevékenységgel foglalkozzon 

napi szinten, hanem az általa papírra vetett terveket valósítsa meg. A programból hiányoljuk a 

következőket: mit tenne azért, hogy a tanulói létszám a továbbiakban ne csökkenjen; milyen 

konkrét beiskolázási elképzelései vannak, hogy inkább emelkedjen az; az iskolai célok, elkép-

zelések megvalósításáért, milyen marketing tevékenységet fejtene ki. Ezekre a kérdésekre 

várjuk a választ. 

A humán munkaközösség támogatja Varga Zoltánné a tagintézmény vezetésére vonatkozó 

programját, pályázatát. 
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